
Beste raadsleden, commissieleden en andere betrokkenen binnen de gemeenteraad, 

Het lokale dialect en accent zijn kenmerken die een regio onderscheiden van de rest. Onderzoek 

heeft aangetoond, dat het spreken van een dialect naast de standaardtaal (Nederlands) goed is voor 

de ontwikkeling van een individu. Daarbij is de streektaal ook een gedeelte van het immaterieel 

erfgoed van een regio, in dit geval van de Liemers, meer specificiek van Zevenaar en het Gelders 

Eiland. Het Liemerse dialect is een manier om de cultuur en de tradities van de streek door te geven 

aan de volgende generaties en het creëert daarbij ook een gemeenschappelijk gevoel van 

saamhorigheid en verbondenheid. In deze tijden zeer belangrijk, ben ik persoonlijk van mening.  

Aanleiding van het schrijven van deze tekst is het feit dat de jeugd het lokale dialect en accent weinig 

meer beheerst. Mijn partner woont in Herwen, waar onder de jonge generatie vrijwel niemand meer 

in het lokale accent praat, laat staan het dialect. Zelf vind ik dit jammer, omdat het naar mijn mening 

een erg mooie taal is, het Liemers. Bij het verwijnen van deze streektaal, gaat ook een belangrijk 

gedeelte van het immaterieel cultureel erfgoed verloren. De geschiedenis en identiteit van de regio 

kan hierdoor minder goed worden begrepen en overgedragen worden aan de volgende generaties. 

Daarom is het belangrijk om de streektaal meer te promoten en door te geven aan de volgende 

generatie in plaats van alleen op het standaard Nederland in te zetten, vind ik persoonlijk. Het 

carnavalsnummer van een gedeelte van de Gemeenteraad, De Poldermennekes, vond ik dan ook een 

zeer leuk initiatief, uiteraard dan ook in het lokale dialect. 

Manieren om aan te sturen op het behoud van de streektaal en (naast het Algemeen Nederlands) 

het Liemers te introduceren, zouden bijvoorbeeld kunnen zijn: 

- Integratie van de Liemerse streektaal in het onderwijsprogramma van de middelbare scholen 

en/of basisscholen in de gemeente. In Groningen en in de Achterhoek wordt dit momenteel ook 

gedaan, waar soms lange wachtrijen staan vanwege de populariteit. 

- Culturele evenementen organiseren. Er kan dan gedacht worden aan festivals, optochten of 

bijvoorbeeld lezingen in de streektaal. De waardering van het Liemers zal hierdoor mogelijk vergroot 

worden, net als her en der ook gebeurde na de introductie van de Liemerse vlag. 

- Promotie in de media. Het gebruik van dialect in de media, zoals op Instagram, in de Zevenaar Post, 

op de radio of de lokale televisieomroep zou ook kunnen helpen om het Liemers te behouden. In 

Brabant gebeurt dit al actief en wellicht ook in andere provincies en plaatsen. 

 

Mijn vraag is dan ook: wat vinden jullie van het idee om de streektaal meer te gaan promoten binnen 

de gemeente? Met bovenstaande punten wilde ik benadrukken dat ik het zelf belangrijk vind om dit 

erfgoed te behouden en door te geven aan de volgende generatie. Het is een stukje cultuur, die het 

waard is om doorgegeven te worden. Immers, met de sprekers die er momenteel zijn kan het nog 

worden doorgegeven. Wanneer er te lang wordt gewacht, sterft het Liemers langzaamaan uit en 

zonder sprekers is het te laat, vrees ik. 

 

Ik hoor graag wat jullie er over denken. 

 

Met vriendelijke groet, 

 

 




